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ПРОБЛЕМА СООТНОШЕНИЯ 

 
К.В. Воденко 

 
Актуальная проблема соотношения научного и вненаучного знания. Процесс познания человеком 

окружающего мира все более дифференцируется, на сегодняшний день можно говорить о многообразии 
взаимосвязанных и взаимообусловленных социально-культурных форм познавательной деятельности 
(мифология, религия, искусство, обыденное знание и т.д.). Анализируются модели соотношения науки и 
религии, такие как противостояние, независимость, диалог, интеграция. Выявлены уровни корреляции 
науки и религии: исторический, когнитивный, аксиологический.  
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K.V. Vodenko 

Scientific knowledge and religious idea: correlation problem 
It is considered the correlation problem of scientific and non scientific knowledge. The process of the 

surrounding world cognition is more and more differentiated and today we can speak about the diversity of 
interconnected and interconditioned sociocultural forms of cognitive activity (myth science, religion, art, common 
knowledge). It is analyzed the models of science and religion correlation such as opposition, independence, 
dialogue, integration. It is revealed the levels of science and religion correlation: historic, cognitive, axiological.  
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